
Kauhajoki Podcast-sarjan “Kauhajoen raitilta kuultua” aiheena “Matkailun ja tapahtumien Kauhajoki” 

2.osan litterointi, jossa vieraana Teija Koivisto, Riitta Alapiha ja Mari Viertola. 

  

Puhuja 1  

Tervetuloa jälleen kuuntelemaan podcast-sarjaa "Kauhajoen Raitilta Kuultua". Tämän jakson aiheena 

meillä on matkailu ja tapahtumat Kauhajoella, osa 2. Vieraanamme täällä on projektipäällikkö T. 

Koivisto markkinoinnista ja tapahtumakoordinaattori Riitta Alapiha sekä Mari Viertola 

Nummirockissa. Mitä muita suurempia tapahtumia Kauhajoen vuosi pitää sisällään, kuin tässä jo 

mainittu Nummirock? 

  

Puhuja 2  

No, kesä tuo mukanaan monia mielenkiintoisia tapahtumia. Muun muassa Kauhajoen Kasino, joka 

varmasti monelle kuulostaa tutulta. Kesätanssit ja kasino ovat aivan mahtava juttu täällä 

Kauhajoella. Karhu ja Pitkän Ansiokkaan Työn Järjestö ylläpitää kasinoa, jossa tapahtuu monenlaista. 

Sittenhän meillä on ensimmäistä kertaa tulossa IKH Areenalle Erämessut elokuun alussa. Sinne on 

tulossa runsaslukuinen joukko näytteilleasettajia. Toivotaan, että säät suosivat ja Erämessut 

pääsevät loistamaan. Ruokamessujen aikaan tapahtuu monenlaista. Se on meidän 

tapahtumaviikonvaihteemme, jossa Kauhajoella tapahtuu erinäisiä asioita erilaisten järjestöjen 

toimesta, ja muun muassa Kauhajoen Karhun jalkapallojaosto järjestää silloin kaksipäiväiset messut 

cupin. Tämä urheilu ja siihen sitoutunut porukka ovat tärkeä osa Kauhajoen elämää. Ja sittenhän 

meillä on Nummijärvi, jossa Nummirock järjestetään. Se on aivan upea paikka, koska siellä on 

meidän ainutlaatuinen ja ainut virallinen leirintäalue. Siellä järjestetään keväästä syksyyn upeita 

tapahtumia, musiikkitapahtumia ynnä muuta. Nummijärvellä on myös Alpon savanni ja Kammi-kylä, 

jossa pääsee kokemaan uskomattomia ja ainutlaatuisia elämyksiä. 

  

Puhuja 1 

Oikein mielenkiintoisia tapahtumia, ja täytyy nostaa esiin erityisesti Kauhajoen Kasino. Olen lähtöisin 

naapurikunnasta tai noin 100 kilometrin päästä, ja siellä on nuoruudessa tullut paljon kuljettua. Voin 

sanoa, että se on todella legendaarinen paikka, jonne nuoret ovat kokoontuneet tapaamaan toisiaan 

bändien ja juhlinnan merkeissä. Sieltä on moni pariskuntakin löytänyt toisensa. 

  

Puhuja 3  

No, haluaisin mainita, että meillä on nyt tietenkin uusi IKH Areena, jossa järjestetään isoja 

konsertteja pitkin vuotta, mikä kerää varmasti myös ulkopaikkakuntalaisia tapahtumiin. Samaten 

meillä on erilaisia urheilutapahtumia, kuten koripalloa, ja muita turnauksia ympäri vuoden. Näitä 

voisi myös pitää isoina tapahtumina, koska ne keräävät paljon ihmisiä tänne paikkakunnalle. 

  

Puhuja 4  



Ja sitten meillä on teatteri. Meillä on kesäteatteri Sotkan Pesässä, jossa Kajo järjestää hienossa 

puitteissa erilaisia esityksiä. Tämä on osoitus siitä, että vaikka olemme pieni paikkakunta, meillä on 

monipuolista ja aktiivista toimintaa ympäri vuoden. Ja kun tuodaan mukaan taidetta ja 

omaleimaisuutta, niin tilaisuuksia on runsaasti. 

  

Puhuja 1 

Ehdottomasti. Itse käytän paljon aikaa Virkulla tai uimahallissa saunassa ja avannossa. Se on todella 

virkistävää. 

  

Puhuja 2  

Kuulostaa todella virkistävältä. Myös Tuo sanssin Kulttuuritalo on merkittävä paikka, joka tarjoaa 

monenlaista tapahtumaa. Yritämme aktiivisesti tuoda tapahtumia esiin myös sosiaalisessa mediassa, 

jotta kaikki löytäisivät ne helpommin. Yhteistyö eri toimijoiden kanssa on tärkeää, jotta tapahtumat 

saavuttavat mahdollisimman monet kävijät. 

  

Puhuja 3  

Haluan vielä mainita yhden tapahtuman, mitä ette ole vielä maininneet. Meillä on Kauhajoen 

Kaupungin järjestämä Kulttuuriviikko Kriuhnaasu aina keväällä. Se on monipuolinen 

tapahtumaviikko, joka tarjoaa viikon ajan erilaisia kulttuuritapahtumia. Se on iso tapahtuma 

Kauhajoella, ja siinä on kaikenlaista ohjelmaa viikon aikana. 

  

Puhuja 1  

Ja missäpäin keskustaa nämä tapahtumat yleensä järjestetään? 

  

Puhuja 3 

Kulttuuriviikko Kriuhnaasu on ympäri kaupunkia. Siellä on erilaisia tapahtumia eri paikoissa, mutta 

suurin osa tapahtumista järjestetään kolmannen sektorin toimesta.  

  

Puhuja 1  

Aivan. Siinä tuli paljonkin erilaisia tapahtumia, mikä on positiivista ja hyvä asia. Ruokamessut 

järjestetään taas syyskuun ensimmäisenä viikonloppuna. Miltä valmistelut näyttävät tässä vaiheessa, 

ja mikä tämän vuoden teema on? 

  

Puhuja 2  

Ruokamessut järjestetään upeassa Hämeensaaren pohjalaisessa miljöössä. Ajankohta on 28.–29. 

elokuuta, ja tämän vuoden teema on luonto. Lähdemme alustamaan tulevaa messutapahtumaa 



seminaarilla, joka järjestetään 23. elokuuta. Teemana on luonnonvarojen hyödyntäminen 

elintarvikkeissa. Messut on teemoitettu tänä vuonna "Luonto lautasella" -teeman mukaisesti. 

Ruokamessuilla saapuu noin 150 näytteilleasettajaa, mukana on monenlaista elintarvikealan pientä 

ja keskisuurta yrittäjää, käsityön taitajia ja palveluyrityksiä. Messualueena toimii osittain 

Pohjalaistalo ja osittain ulkoalue. Messuilla esiintyvät kokkeina tänä vuonna Anna Rintala ja Kalastaja 

Blom, jotka esittelevät kotimaisen kalan ja luonnon antimet. Ohjelmaan kuuluu myös musiikkia ja 

erilaisia maistiaisia. 

  

Puhuja 1 

Eli ruokamessuille kannattaa saapua nälkäisenä? 

  

Puhuja 2  

Kyllä, ruokamessuihin kannattaa todellakin saapua nälkäisenä. Tarjonta on monipuolista, ja avoimin 

mielin tullessa voi löytää paljon uusia vinkkejä ja ruokaa omalle lautaselleen. Tapahtuma on 

perhetapahtuma, jossa on ohjelmaa kaikenikäisille. Avaamme myös keskustelua ruokaan liittyen ja 

esittelemme ajankohtaista tietoa elintarviketeollisuudesta. Vieraamme saapuvat kertomaan 

maanviljelyn tilasta ja elintarviketeollisuuden ajankohtaisista asioista. Miten voimme varmistaa 

omavaraisuutemme ja kotimaisen ruoan arvostuksen säilymisen? Ruokamessut tarjoavat myös 

mahdollisuuden kuluttajille tavata tuottajia ja antaa palautetta sekä toiveita. Monet 

näytteilleasettajat tuovat tapahtumaan uutuustuotteita testattavaksi ja saavat sitä kautta arvokasta 

palautetta ja ideoita tuotekehitykseen. 

  

Puhuja 1 

Tuo on todella hyvä pointti. Voisitteko kertoa hieman lisää siitä, miten ruokamessut ovat saaneet 

alkunsa ja milloin ne alkoivat? 

  

Puhuja 2  

Tapahtuma on kasvanut pienestä tapahtumasta, joka alkoi alun perin Kauhajoen Koti- ja 

Laitostalousoppilaitoksen ympäristössä, ja siirtynyt sittemmin Hämeensaareen. Nyt tapahtuma 

järjestetään jo kolmatta kymmenettä kertaa Hämeensaaressa. Alun perin pienestä tapahtumasta on 

kasvanut suuri tapahtuma, joka nostaa esille kotimaisen lähiruuan teeman ja tarjoaa 

näytteilleasettajille tilaisuuden esitellä ja myydä tuotteitaan sekä tavata kuluttajia. Tapahtumaan 

osallistuu noin 14 000–15 000 kävijää kolmen päivän aikana. 

  

Puhuja 1  

Se on todella merkittävä kävijämäärä. Onko tapahtumien järjestämisessä mukana talkoolaisia ja 

kuinka tärkeänä näette heidän roolinsa? 

  



Puhuja 3  

Talkoolaiset ovat erittäin tärkeä osa tapahtumien järjestämistä. Esimerkiksi Nummirock-festivaali on 

poikkeuksellisesti kokonaan talkoovoimin järjestetty. Vaikka tarvitsemme myös ammattilaisten apua 

ja ostamme osan palveluista ulkopuolisilta, talkoolaiset ovat tapahtuman sielu ja sydän. Heidän 

panoksensa on korvaamaton, ja ilman heitä tapahtumaa ei olisi. Talkootyössä korostuu myös 

yhteisöllisyys ja se, että jokainen talkoolainen kokee olevansa osa tapahtuman toteutusta ja että 

heidän panoksensa arvostetaan suuresti. 

  

Puhuja 1  

Juuri näin. Talkootyö on ikään kuin harrastus, josta saa mielihyvää ja kokee itsensä tarpeelliseksi 

osaksi yhteisöä. On hienoa nähdä, miten talkootyö ja yhteistyö voivat edistää tapahtumien 

onnistumista ja tuoda yhteisöön hyvää fiilistä ja kiitollisuutta. 

  

Puhuja 4  

Aivan, talkootyöllä on valtava merkitys tapahtumien onnistumisessa. On tärkeää arvostaa ja 

kunnioittaa talkoolaisia, jotka antavat panoksensa yhteisen asian hyväksi. Kiitokset heille ovat aina 

paikallaan, ja yhteistyön avulla voimme edelleen kehittää tapahtumia ja vahvistaa yhteisöllisyyttä. 

  

Puhuja 3  

Täysin samaa mieltä. Kiitoksia kaikille talkoolaisille heidän arvokkaasta panoksestaan! 

  

Puhuja 1:  

Niinpä, että kyllä se on niinku muuttunut, mutta jotenkin tuntuu, että ihmisten kaipuu niinku 

toistensa luo on kuitenkin niinku vähän tulossa taas niinku trendiksi, että se että niinku yritä yksin 

että tässäkin kun ollaan nyt tätä matkailun kehittämishanketta pyöritetty nytten jo kohta puolitoista 

vuotta niin. Niin tässäkin niinku näkee sen, että kun on eri palvelusektorilla ja eri 

matkailutoimijoiden ja se että se kestää aikansa että päästään siihen yhteistyöverkostoon, opitaan 

tuntemaan toisiamme ja luomaan niitä suhteita niin että on helppo tehdä kun tuntee toisensa ja 

arvostaa toistensa palveluita eli se niinku vaatii sen oman aikansa, että se muotoutuu se yhteistyö. 

Mutta kyllä se niin vaan on, että se verkosto kantaa meitä paljon pidemmälle, kun me 

uskaltaudutaan siihen mukaan ja annetaan se oma panos siihen, että se on just niin vahvaa se mitä 

sä saat. Mitä sä annat että se on niinku vuoropuhelua? Tässä tää kaikki mitä me tehdään tää on niin 

pitäisi ainakin olla. 

  

Puhuja 2:  

Niinpä ja toi yhteistyön kautta ylipäätään niin se kynnys madaltuu sitten. Tehdä niitä yhteisiä asioita 

ja tätä kökkä- ja talkootoimintaa. 

  



Puhuja 3:  

Yksi näkökulma tähän talkooasiaan, kun olin seminaarissa Seinäjoella, tämmöinen tapahtuma alan 

seminaari tuossa helmikuussa, niin siellä puhuttiin nimenomaan tästä talkootyöstä, että sitä pitäisi 

myös tuoda niinku enemmän esiin niinku markkinoida sitä mitä se talkootyö on että yksi syy miksi 

talkoolaisia ei olla saatu viime aikoina tai tuntuu että viime vuosina talkoolaisten määrä on 

vähentynyt niin on myös se, että sitä ei ehkä uusi sukupolvi ymmärrä mitä siitä saa ja mikä sen 

merkitys on. 

  

Puhuja 3:  

On myös tärkeää meidän tapahtumien järjestäjien tuoda esiin sitä mitä se talkootyö tarkoittaa ja 

mitä se sille yksilölle tarkoittaa. Sitten voi informoida eteenpäin ja tuoda sitä sitä talkootyön 

merkitystä esiin. Itse olen tehnyt aina niin sitten pitää sitä itsestäänselvyytenä, että kaikki tietää että 

mitä se kökkätyö on, mutta ei se välttämättä menekään enää niin. Näin itse tapahtumajärjestäjänä 

koen että se on meille tärkeätä. Meillä on nyt haku käynnissä tällä hetkellä just Nummirockiin. 

Kyselyjä tulee nyt tosi paljon sähköpostiin ja melkein joka päivä kysymys, että jos mä tuun talkoihin 

niin mitä se tarkoittaa ja mitä minun pitää tehdä? Sitä semmoista tietoisuutta pitää taas tuoda esiin, 

että kyllä se kiinnostaa, mutta sitä pitää vaan mainostaa. 

  

Puhuja 2:  

Toi on muuten tosi hyvä idea ja mistä kannattaa lähteä kehittämään että niin sanottu talkootyön 

brändäys.  

  

Puhuja 1:  

Just ja koska kuitenkin niinku se, että me eletään semmoisessa globaalissa maailmassa tänä päivänä, 

että meillä on niinku hirveän paljon ihmiset liikkuu. Nyt taas kun ollaan tuosta koronasta päästy, niin 

meillä on paljon tätä liikkumista ja se että murre alueet sekoittuu niin pelkästään jos puhutaan 

sanalla kökkä niin saattaa tuoda jollekin negatiivisen kuvan siitä, että se ei olekaan selvää mitä se 

tarkoittaa niinku tuolta jostain muualta päin tuleville, että sillä lailla tää tää brändäysasia on kyllä 

ihan mielenkiintoinen. Jos sä lähdet johonkin mukaan  niin kertoa mitä ne hyödyt on niin tää voi olla 

yksi keino saada se yksilö ymmärtämään että mitä yhteisöllisyydestä niinku voi hyötyä. Se on kyllä 

tosi mielenkiintoinen näkökulma. Ja  aiheuttaa kyllä valtavasti ajatustoimintaa omassa päässä, että 

miten tätä voisi tuoda esiin. 

  

Puhuja 2  

Kyllä näin entisenä myyjänä voin sanoa, että heti heräsi kyllä kaikennäköistä sloganeita mieleen 

miten tätä talkootyötä voisi ihmisille myydä. Sitten lopuksi, mitä haluaisitte sanoa kuulijoille? 

  

Puhuja 4  



No mä ajattelisin niin, että tuleva kevät, kesä tai ylipäänsä aina koko vuosi tarjoaa monenlaista, että 

jos haluaa lähteä vähän kauempaa katsomaan, että mitä Kauhajoki tarjoaa niin isosti tervetuloa ja 

upeaa kesää tässä toivotaan niin säiden puolesta, kun kaikkien tapahtumien puolesta. Meidän 

Kauhajoki on tämmöinen kaupan keskittymä, että ihan varmasti täällä on hyvä täyttää eväsreppunsa 

ja löytyy monenlaista palvelua. Kauhajoki toivottaa tervetulleeksi. 

  

Puhuja 1 

Ja mä oikeastaan haluaisin sanoa sen, että kannattaa pitää mielessä se, että niinku matkailu on iso 

sana, mutta sen sisään kuuluu niin paljon erilaisia tasoja, että se, että matkailua voi olla se, että sä 

lähdet bongaamaan lintuja tai pakkaat matkalaukut ja lähdet kanariansaarille. 

  

Puhuja 1 

Että se, että meillä on täällä ihan uskomattoman paljon hienoja tapahtumia ja kohteita joita lähteä 

katsomaan ja täällä voi paikallisesti matkailla niin että aina sä voit löytää ihan uusia juttuja. Musta 

tuntuu, että kun mä lähden viikonloppuja viettämään ja lähden tonne paljon luontoon retkeilemään, 

niin joka viikonloppu mulle selviää, että mitä hienoja paikkoja ja laavuja täältä alueelta esimerkiksi 

löytyy. Mitä mä en tiennyt vielä viikko sitten ennen kuin sitten kun kävin itse siellä katsomassa. Se, 

että uskotaan itse siihen mitä meillä täällä on ja viedään positiivista viestiä eteenpäin ja kerrotaan 

näistä meidän tapahtumista ja vahvistetaan sillä tavalla sitä yhteisöllisyyttä, että ollaan positiivisen 

kautta matkassa. Niin mun mielestä se kantaa niinku tosi pitkälle myös tässä matkailun 

kehittämisessä ja siihen liittyvissä asioissa. 

  

Puhuja 2 

Hyvä näin juuri. 

  

Puhuja 3 

Joo mä oon samoilla linjoilla teidän kanssa. Mä oon ehdottomasti sitä mieltä, että käykää hyvät 

ihmiset tapahtumissa, teatterissa, museoissa, konserteissa, luontokohteissa, lähtekää kotoa ja 

käykää katsomassa. Kaikkien ei tarvitse käyttää hirveästi rahaa. Meillä on paljon sellaista mitä voi 

tehdä niinku pienelläkin budjetilla tai sitten isolla budjetilla, mutta käykää toistenne tapahtumissa. 

Terveiset kaikille kauhajokisille, että tulkaa Nummirockiin edes käymään, tiedän monta joka ei ole 

edes käynyt siellä juhannuksena. Me aloitetaan keskiviikkona ja lopetetaan sunnuntaina aamuyöstä. 

Siinä on päiviä kyllä, että tulkaa piipahtamaan. Käykää katsomassa minkä moista siellä tapahtuu, 

minkämoisia erilaisia tapahtumia on, niistä voi aina oppia ja saada niinku itselleen jotain vaikkei se 

olisi just sitä sun juttua. Kauhajoella järjestetään paljon pieniäkin konsertteja ja tapahtumia ja 

näyttelyitä ja messuja ja muita, niin käykää niissä koska vain sillä se kulttuuri pysyy elävänä ja se 

matkailu pysyy elävänä kun ihmiset käy niissä tapahtumissa ja kulttuureissa. Ja sitten ehkä vielä 

lopuksi, että olkaa ylpeitä siitä mitä meillä täällä on. 


